
m Steno"r. beleške 

hima Kurhogoviea i £. Pavle Angjclića. Primate li 
ili? (Primarno.) Reč ima g. Šimrak. 

Dr. Janko Šimrak: Mi smo nedavno /primili in- 
validski zakon, a s njime je u tesuoj vezi i zakon o 
zaštiti dece. Molim, da kao druga tačka dnevnoga 
reda za sutra dodje prijedlog zakona o zaštiti djece, 
jer je on u najtesnom savezu sa invalidskim zako- 
nom. 

Predsednik Miša Trifunovic: Predlažem sledeči 
dnevni red: 

1. Pretres izveštaja II. sekcije o platama opštin- 
skih činovnika u Hrvatskoj. Kazali su mi, da je ovo 
vrlo važna etvar. 

2. Predlog zakona o zaštiti dece, dakle predlog 
g. Simraka. 

3. 0 vraćenim članovima 5. i 40. Uprave Fon- 
dova. 

4. Pretres izvestaja T. sekcije o vraćenoj uredbi 
o porezu na ratne dobitke. 

Peč ima g. fljonović. 
Jovan Gjonović: Ja hoću da pitam: Sta je sa 

onom tačkom, koja je bila danas prva na dnevnom 
redu ? To je zakon o držanju i nošenju oružja 1 0 
Obznani. 

Predsednik Miša Trifunovic: Svaki koji se god 
javi ima svoj predlog. (Gjonović: Ja 'mtam šta je 
s tom tačkom?) Doći će sad na dnevni red. Peč ima 
g, Šećerov. 

Dr. Slavko Šećerov: Mi smo juče utvrdili 
dnevni red i ja predlažem, da utvrdjeni dnevni red 
za danas liudc produžen i na idućoj sedmici. (Glasovi: 
Tako je.) 

Nastas Petrović: (lospodo, mi treba da stavimo 
na dnevni red prvo one uredbe, koje eu bile već pre- 
tresene i vraćene sekciji. Predlažem, da prvo njih 
stavljamo na dnevni red da se okončaju. 

Predsednik Miša Trifunovic: Tako i radimo. 
(Žagor.) _ 

Molim da pokušamo da učinim i drugi predio.'/. 
Ла predlažem kao prvu tačku: prijem u celosti za- 
kona Ministarstva Trgovine. Gospodo, to je samo iz- 
glasavanje, treće čitanje.  (Prima ee.) 

Drugu tačku: pretres izveštaja I. sekcije o 
vraćenim uredbama o porezu na ratne dobitke. (Pri- 
ma se.) 

TreĆU tačku o vraćenim članovima 5. i 40. 
Uprave Fondova. (Prima se. — Zagor. — Pavle An- 
gjelić: Ne možete vi, g. Predsednice, da sami name- 
ćete dnevni red.) Ja ga ne namećem. Ja sam vam, 
gospodine, pročitao, prvu tačku: prijem u celosti za- 
kon Ministarstva Trgovine. (Glasovi: Prima se.) 
Drugu tačku pretres izveštaja I. sekcije o vraćenim 
uredbama o porezu na ratne dobitke. (Prima se.) 
Treću tack'u; o vraćenim članovima 5. i 40. Uprave 
Fondova. (Prima se.) Četvrtu tačku predlog g. Si- 
mraka o zaštiti dece. (Prima se.) Petu tačku: na- 
redba o nošenju oružja. (Prima se.) Ovu sednieu za- 
ključujem, a drugu zakazujem za utorak 20. o. m., 
u 10 časova pre podne, s utvrdjenim dnevnim redom. 

Jovan Gjonović: (!. Predsednice, molim za reč, 
imam jednu napomenu. 

Predsednik Miša Trifunovic: Ima reč g. Gjo- 
nović. 

Jovan Gjonović: Ilteo sam jednu napomenu da 
učinim. Лко je Odboru stalo do toga, da svoj posao 
posvršava, bar jedan njegov deo, on mora da radi 
svaki dan, pa bilo to nedelja ili praznik. Лко osta- 
vite da se sodnica drži tek u utorak, to znači, da Od- 
bor neće ni deseti deo poslova završiti, i onda. će, g. 
Predsednice, automatski mnoge uredbe, loše i rdjave, 
[.ostati zakonima na osnovu odredaba čl. 130. Ustava. 
Ja predlažem, ako je sutra pre podne svetkovina, da 
sednicu držimo sutra posle podne. 

Pavle An.gjelić: Sutra pre podne radi Finansij- 
ski Odbor. 

Predsednik Miša Trifunovic: Gospodo, sutra je 
rodjendan Nj. V. Kralja; predlažem, da se sednica 
drži u utorak, kao što sam kazao, u 10 časova pre 
podne. (Većina glasova: Prima se.) G. Gjonoviću, 
nije istina, da smo svršili deseti deo poslova, mi smo 
svršili dobre % poslova Zakonodavnog Odbora (J. 
Gjonović: Polje mi znamo, g. Predsednice, šta se 
svršilo.) Ovu sednicu zaključujem, a iduću zakazu- 
jem za utorak u 10 časova pre podne. 

ХХХН. SEDNICA 

ZAKONODAVNOG ODBORA 
NARODNE  SKUPŠTINI] 

KRALJEVINE 

SRBA, HRVATA [ SLOVENACA 

držana 20. decembra 1921. god. u Reogradn. 

Predsedavao Predsednik  Miša Trifunovic. 
/amenjivao sekretara Pavle Angjelić. 

(Početak u 10 i 20 časova.) 
Predsednik  Miša Trifunovic:   Otvaram,  gospo- 

do, 32. redovnu sednicu Zakonodavnog Odbora. Mo- 
lim, da čujete zapisnik prošle sednice/ 

Zamenik sekretara Pavle Angjelić čita zapis- 
nik prošle sednice. 

Predsednik Miša Trifunovic: Ima li, gospodo, 
primedaba na zapisnik? (Nema.) Primedaba nema, 
objavljujem, da je zapisnik primljen. 

Oast mi je izvestiti Odbor da su odboru prispeli 
cvi izveštaji: 

a) IV. sekcija podnela je izveštaje o uredbama 
Ministarstva Vera i o uredbama Ministarstva Unu- 
trašnjib Dela pod br. spiska 40., 47. i 4!).; 

b) III. sekcija podnela je izveštaje o uredbama 
Ministarstva Narodnog Zdravlja pod br. 27. i 29. 
spiska i o naredbi br. 04. spiska uredaba Ministar- 
stva za Socijalnu Politiku, o uredbama Ministarstva 
Ishrane i o naredbi Ministarstva Pravde odeljonja 
za Dalmaciju pod br. 7. spiska; 
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v) II. sekcija podnela je izveštaj o uredbama 
pod br. 74. i 77. spiska uredaba Ministarstva Dnu- 
trašnjili Dela;  i 

g) 1. sekcija poduela je izveštaje: o ukazu o 
rasprostiranju zakona o Državnom luičunovodstvu, 
o privremenom zakonu o Izmenama i dopunama za- 
kona o državnom računovodstvu i o uredbi Mini- 
starstva Trgovine o izvozu na preradu pod br, iT), 
spiska. 

1 Svi ovi   izveštaji   staviee se na   dnevni  red   po 
mogućstvu kad bude imalo vremena. 

I ma reč g. (ijonovie. 
Jovan Gjonovic: Ja bih Vas molio, g. Pred- 

sednice, da pri stavljanju uredaba na dnevni red vo- 
dite računa o tome, da bar dodju na vreme, i sto pre 
male i od manje važnosti uredbe i da se vodi pretres 
o njima, kad več za one glavne i velike uredbi; želite, 
da sačekate obrazovanje Vlade. Stoga bih molio, da 
se sodnice držo permanentno, jer inače nećemo stići 
da protresemo veliki broj uredaba, te bi na taj način 
oistalo dosta i vrlo rdjavih i vrlo štetnih uredaba, 
koje bi postale zakonom prema 51. 130. Ostava. Zato 
bih Vas molio, dakle, da stavite ove manje uredbe na 
dnevni red, ako ne želite;, da se stave te glavne 
uredbe, pa da se radi. Mi smo, rukovodjeni ovom 
misiju, tražili, da ве sodnica zakaže ranije;, da mogu 
da se rese bar ove manje stvari, dok se Vlada obra- 
zuje. Da se u buduće ne bi ovako razvlačio rad u Za- 
konodavnom Odboru, kako je učinjeno tim, što ste za 
nekoliko dana odložili sednice, molio bih, da se ma- 
nje važne uredbe stavi odmah na dnevni red. 

Predsednik Miša Trifunović: (i. poslanice, 
zaista prošloga puta bilo je mnogo protesta. Zato sam 
ja kao predsednik zakazao sednicu za danas. Ja sam 
to učinio zato, što sam video da u Zakonodavnom 
Odboru ima veliki broj poslanika, koji imaju to mi- 
šljenje da Zakonodavni Odbor ne treba da radi kad 
je Vlada U ostavci, llteo sam da izmerim ta dva gle- 
dišta i prekinuo sam rad za dva-tri dana nadajući se, 
da će do danas Vlada biti gotova i da ee biti odgo- 
vornog Ministra na današnjoj sodnici. 

Ja sam kao predsednik Zakonodavnog Odbora 
došao u nezgodan položaj, jer, kao Sto znate, g. Mi- 
nistar za Socijalnu Politiku je u ostavci i po svemu 
sudeći izgleda, da neće ostati u kabinetu, a mi smo 
ovde angažovani za vrlo velike stvari. Možda će doći 
drugi Ministar na njegovo mesto, koji će zauzeti sa- 
svim drugi položaj. S toga gledišta, a ni iz kakvih 
drugih namera, ja sam gledao da to pomirim i zato 
sam zakazao sednicu za danas. Vlada nije obrazovana 
i bez sumnje ćo se obrazovati za dva-tri dana i ima- 
ćemo odgovorne Ministre, koji će 'primiti odgovor- 
nost za evo stvari. Mi smo ovde jedno zakonodavno 
telo i mi moramo o tome voditi računa. 

Ja sam, gospodo, video proteste zemljoradnika; 
g. Angjelića i g. Gjonovića kao i obratno raspolože- 
nje velikog broja poslanika i o tome sam ja morao 
voditi računa. Ja moram radi saglasnosti kad jedan 
veliki broj poslanika traži najenergičnije i kaže, da 
jo nepravilnost dalje raditi, postupiti na taj način da 
odložim sednice. 

Ja delim mišljenje g. poslanika Gjonovića, da 
možemo sitnije stvari stavljati na dnevni red i izgla- 
savati ih, ali krupnije stvari grle se angažuje ili kre- 
dit ili pristanak Vlade, ne možemo dok ne bude 
Vlada obrazovana. 

Keč ima g. poslanik Drofenik, 
Josip Drofenik: Pošto do 28. decembra 0. god. 

imamo rok, prolazi odredjeno vreme za rešavanje, ja 
bili molio gospodina Predsednika, da so uputi molba 
na gospodina Predsednika li. sekcije, da reši uredbu 
o izbornom redu za iSlovenacku, jer je samo poslednji 
paragraf te uredbe zadržan, da se uredba o izbornom 
redu sprovede i za Bosnu i Dalmaciju. Ja bih molio, 
da ova stvar dodje do konačnog rešenja. 

Predsednik Miša Trifunović: Reč ima g. Ljuba 
Jovanović. 

Ljuba Jovanović: Ла moram kao predsednik II. 
sekcije da kažem nekoliko reči. Ovo što traži g. Dro- 
fenik, to ne zavisi od mene, nego od gospodo, koja su 
iražila, da se vrati u sekciju. 

.hi često čujem, da so spominje kao kraj našega 
rada po odredbama l'stava, rok do 28. decembra. 
Koliko ja sbvatam l'stav. to nije lačno. Ja računam, 
da je rok, koji nas vezuje, onih 5 meseci, koji pro- 
teknu kad je pojedina uredba primljena u Narodnoj 
Skupštini za Zakonodavni Odbor i da se prema lome 
o onim uredbama, koje su primljene u Narodnoj 
Skupštini posle 28. jula od onoga dana, kad su prim- 
ljene pa za б meseci može o njima raditi. Pošto je 
ovo važno pitanje, ja mislim, da bi najbolje bilo da 
g, Predsednik pozove jednu konferenciju, da mi to 
putanje pretresemo i posle toga da Zakonodavni Od- 
bor o tonu; rešava, na toj konferenciji mogli bismo 
to pitanje teorijski raspraviti kako najbolje ođgo- 
\ ara smislu  Ustava. 

Predsednik Miša Trifunović: Ja sam radi ovoga 
pitanja koje je pokrenuo g. Jovanović sazvao jednu 
konferenciju, g. Jovanović nije bio na njoj, ali Ćemo 
svakako morati sazvali sve predstavnike stranaka, 
da vidimo kako će biti s lim rokom. 

Sada prelazimo na dnevni r.d. Prva lačka je pri- 
manje u celosli uredaba Ministarstva Trgovine i 
Industrije. Prva uredba biće zakon, koji glasi: za- 
kon o uvodjonju u život uzajamnih trgovačkih od- 
nosa izmedju Kraljevine SI1S. i Oehoslovačke od 18. 
oktobra 1900. pod. Ko je za to, da se ovaj zakon 
primi neka izvoli glasali »za«, a ko je protiv neka 
izvoli glasati »protiv«. Molim g. sekretara, da izvoli 
prozivati članove Zakonodavnog odbora da glasaju. 

Sekretar Pavle Angjelic proziva članove Zako- 
nodavnog odbora da glasaju. 

(Posle glasanja.) 

Predsednik Miša Trifunović: Glasalo je, gospo- 
do, svega 15 poslanika. Svi su ulasali »za«. Objavlju- 
jem, da je ovaj zakon o uvodjenju u život ugovora o 
privremenom uredjenju uzajamnih odnosa izmedju 
Kraljevine Srba, Hrvata i Slovenaca i (Vboslovačke 
zaključen 18. oktobra 1(J20. godine primljen. 

Sad gospodo, imamo da izglasamo zakon 0 tr- 
govačkoj i industrijskoj komori u Skoplju. Gospodo, 
nema dovoljno poslanika. Ovu sednicu zaključujem 
a drugu sednicu zakazujem za sutra posle podne u 
4 sata sa istim dnevnim  redom. 

Nastas Petrovič: Ja bili predložio, da dokle no 
vidimo pred sobom odgovornu vladu i dokle ne vi- 
dimo njen autoritet, ne držimo sednicu, jer inače i 
sutra nas nećete videti ovde. 

(Sodnica jo zaključena u 10 i tri četvrti časa.) 


